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Spataru (Cancelaria premierului): Sper ca fondurile europene 2021-2027 vor fi

alocate pe crestere si dezvoltare economica

Fondurile de coeziune 2014 - 2020 ar fi trebuit alocate pentru  dezvoltare economica, pentru economie si

crestere de plusvaloare, nu  pentru masuri sociale, care au fost necesare, dar au adus costuri, a  declarat,

marti, Florin Spataru, consilier de stat la Cancelaria prim  ministrului, în cadrul celei de-a X-a editii a

conferintei "România -  Strategia dezvoltarii".

"Nu avem o problema de bani, mai ales ca vorbim de investitii. Atât timp  cât aceste fonduri vor fi directionate

catre investitiile sustenabile,  nu vom avea aceasta problema. As vrea sa mentionez un singur lucru:  stiti ca cei de

la Ministerul de Finante au atras prin bondurile verzi  doua miliarde de euro. Acestia sunt bani care, din punctul

meu de  vedere, vor veni sa sustina aceste initiative, fie ca vorbim de domeniul  transporturilor, economie sau

celelalte sectoare care vin cu  plusvaloare adaugata. Daca e sa ne uitam un pic în spate, stim ca pe  ultima suta de

metri, când am vorbit de Fondurile de Coeziune 2014 -  2020, am reusit sa avem un grad de absorbtie foarte mare.

Eu sper ca  fondurile 2021 - 2027 nu vor veni cu masuri pe ultima jumatate de an si  ca vom aloca acei bani pe care

îi avem din fonduri europene exact acolo  unde trebuie, pentru crestere si dezvoltare economica. E bine ca am 

absorbit acele fonduri, dar, din perspectiva mea, ca om care vine din  industrie si care are legatura legatura directa

cu industria, acele  fonduri ar fi trebuit sa fie alocate catre dezvoltare economica, catre  economie si crestere de

plusvaloare si nu catre masuri care au fost  necesare, dar au fost masuri sociale, cu costuri", a spus Spataru.

Întrebat în ce directii au fost îndreptate fondurile de coeziune din  perioada precedenta, oficialul Guvernului a

precizat ca acestea "nu s-au  irosit, ci au venit sa sustina masurile sociale pe care le-am  promovat".

"E bine ca am facut acest lucru, ca nu am pierdut acesti bani, dar avem  la dispozitie sase ani, sapte ani de zile în

care va trebui sa ne gândim  foarte bine unde directionam aceste sume si credeti-ma ca, daca nu  facem ceea ce

trebuie, daca nu venim cu scheme sectoriale pentru  sectoare economice, daca nu alocam banii catre captare,

utilizare,  stocare carbon, daca nu ne ducem catre otel 'verde', daca nu ne ducem  catre dezvoltare de noi tehnologii,

practic vom pierde o etapa foarte  importanta, iar eu, prin Cancelaria prim-ministrului, prin documentele 

programatice pe care le avem la dispozitie în acest moment si vrem sa le  initiem, asta vrem sa facem: sa cream un

drum predictibil pentru mediul  de afaceri. Avem nevoie de mediul de afaceri, pentru ca o parte din  bani vor veni

din aceste scheme de ajutor de stat, dar o parte trebuie  sa vina si din investitiile directe", a sustinut Florin Spataru.

Oficialii din ministere de linie si institutii specializate, alaturi de  reprezentanti ai unor companii participa, marti, la

cea de-a X-a editie a  conferintei "România - Strategia dezvoltarii", organizata de publicatia  Bursa.

Printre temele de discutie propuse de afla: Reforma fiscala si reforma  administratiei publice - conditii esentiale

pentru o structura supla a  statului român; Absorbtia fondurilor europene - motorul financiar  necesar pentru

dezvoltarea economiei nationale; Sistemul  financiar-bancar, stâlp al economiei românesti; Investitii în 

inovare-cercetare-dezvoltare pentru plusvaloare si competitivitate;  Energia verde si România ca hub energetic;

Aportul Inteligentei  Artificiale la dezvoltarea economica a tarii; Agricultura sustenabila  sub asediul schimbarilor

climatice.
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